

## Notice to the Profession

Since February 22, 2018, all Fentanyl Certificates of Analyst that the Public Prosecution Service of Canada has received from Health Canada's Drug Analysis Service have stated that they analysed the substance to be "Fentanyl or an isomer thereof." The *Controlled Drugs and Substances Act* (CDSA) Schedule I, item 16, does not list "isomers" as one of the included substances of Fentanyl. However, we have recently been advised by Health Canada that Fentanyl, as listed at subitem 16(5) in Schedule I of the *CDSA*, and Acetylfentanyl, not listed but captured under item 16 in Schedule I of the *CDSA*, currently have no known isomers that could have been seized and analyzed by Health Canada. As a result, for all Certificates of Analysis that say "fentanyl, or its isomers", the substance referred to was Fentanyl, and for "Acetylfentnayl, or its isomers", the substance referred to was Acetylfentanyl.

For copy of the Health Canada notice or any further information about this subject, please contact Health Canada at <https://www.canada.ca/en/health-canada/services/health-concerns/controlled-substances-precursor-chemicals/drug-analysis-service.html#a3> or your local PPSC office at 515-234 Donald, Winnipeg, Manitoba R3C 1M8 or Janna Hyman, General Counsel, (204) 984-0493.

---

## Avis à la profession

Depuis le 22 février 2018, tous les certificats d'analyste relativement au fentanyl que le Service des poursuites pénales du Canada a reçus du Service d'analyse des drogues de Santé Canada indiquent qu'ils ont analysé la substance comme étant du " fentanyl ou un isomère de celui-ci ". L'article 16 de l'annexe I de la Loi réglementant certaines drogues et autres substances (LRCDAS) ne mentionne pas les "isomères" parmi les substances incluses dans le fentanyl. Toutefois, Santé Canada nous a récemment informés que le fentanyl, tel qu'énuméré au sous-article 16(5) de l'annexe I de la LRCDAS, et l'acétylfentanyl, qui ne figurent pas à l'annexe I de la LRCDAS, mais qui sont visés par l'article 16, ne contiennent actuellement aucun isomère connu qui aurait pu être saisi et analysé par Santé Canada. Par conséquent, pour tous les certificats d'analyse portant la mention "fentanyl, ou ses isomères", la substance mentionnée était le fentanyl, et pour "acétylfentnayl, ou ses isomères", la substance mentionnée était l'acétylfentanyl.

Pour obtenir une copie de l'avis de Santé Canada ou tout autre renseignement à ce sujet, veuillez communiquer avec Santé Canada à : <https://www.canada.ca/fr/sante-canada/services/preoccupations-liees-sante/substances-controlees-precursuers-chimiques/service-analyse-drogues.html> ou avec votre bureau local du SPPC à 234 Donald, pièce 515, Winnipeg, Manitoba R3C 1M8 ou Janna Hyman, avocate générale, (204) 984-0493.